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Geacht College, 

In ons bezit is de ambtelijke notitie “Aanpak verbetering toegankelijkheid openbare voorzieningen” 
van 13 april 2015 (kenmerk 972093). Deze notitie, gericht aan wethouder Stemerdink, bevat een 
pakket maatregelen ter verbetering van de toegankelijkheid van openbare voorzieningen voor 
gehandicapte inwoners van Leidschendam-Voorburg. Aanleiding voor het schrijven van de nota was 
een opdracht van de Gemeenteraad aan het College om “bij het inrichten van de openbare ruimte 
vroegtijdig het belang van mensen met een beperking te betrekken”. De nota is via co-creatie tot 
stand gekomen; medewerkers van de gemeente en ervaringsexperts van ons Platform 
Gehandicapten werkten samen in een gemengde werkgroep.  

Voor zover wij kunnen nagaan is de notitie niet formeel vastgesteld. We hebben er nooit meer iets 
over gehoord. Wij betreuren dat, omdat ze volgens ons een veelbelovende werkwijze aanbeveelt. 
Een werkwijze waarin enerzijds professionals (van gemeente, maatschappelijke organisaties en 
bedrijven) en anderzijds ervaringsexperts (in dit geval mensen met een handicap) intensief met 
elkaar samenwerken. Dat garandeert volgens de notitie een voortdurende constructieve 
samenspraak waarin knelpunten worden getraceerd waarvoor vervolgens praktische oplossingen 
worden bedacht, die de gemeente daarna uitvoert. Op die manier wordt de toegankelijkheid van de 
openbare ruimte steeds een beetje beter. Samen werken aan het oplossen van fysieke knelpunten 
vergroot het bewustzijn van professionals dat zij bij alles wat ze doen rekening houden met mensen 
met een beperking. Dat zorgt er op zijn beurt voor, dat er ook in de formele werkprocessen van de 
gemeente continue aandacht is voor gehandicapte inwoners. Aandacht voor mensen met een 
handicap wordt op die manier vanzelfsprekend of zo men wil, deel van het DNA van de organisatie.

De notitie geeft een opsomming van de in 2015 bekende knelpunten in de openbare ruimte en doet 
voorstellen voor hoe de werkorganisatie van de gemeente het beste kan worden ingericht om deze 
knelpunten op te lossen en de aandacht voor toegankelijkheid vast te houden. Genoemd worden 
onder meer: 
 integrale samenwerking tussen gemeentelijke afdelingen;
 verantwoordelijke / coördinerende functionarissen;
 co-creatie met maatschappelijke organisaties – in onze woorden ‘ervaringsexperts’;
 jaarlijkse voortgangsrapportage aan de gemeenteraad. 
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Het Platform Gehandicapten is ervan overtuigd, dat deze werkwijze een enorme kans biedt de 
toegankelijkheid van de openbare ruimte en gebouwen te verbeteren. Maar dat niet alleen! De 
aanpak is bovendien het recept bij uitstek voor het vergroten van de inclusiviteit van álle 
levensdomeinen (welzijn, zorg, werk, participatie en inkomen, (vrije)tijdsbesteding). In feite is de 
notitie uit 2015 een ‘inclusieagenda’ avant la lettre. 

Het Platform Gehandicapten pleit ervoor dat u de in de notitie gepropageerde methodiek overneemt 
en vaststelt en de gemeenteraad daarvan in kennis stelt. De eerste stap zou zijn volgens de methode 
van co-creatie de toegankelijkheid van de openbare ruimte en openbare gebouwen te verbeteren. 
Na hiermee ervaring te hebben opgedaan kunnen achtereenvolgens de andere beleidsterreinen 
worden opgepakt. Daarmee zou de gemeente meteen ook voldoen aan de verplichting te gaan 
werken met een jaarlijks te actualiseren ‘lokale inclusieagenda’ (conform het VN-verdrag voor 
mensen met een handicap).

Het Platform Gehandicapten wil graag op korte termijn met u van gedachten wisselen over hoe we 
op deze manier de inclusiviteit van alle levensdomeinen samen vorm kunnen geven. We stellen voor 
samen een stappenplan op te stellen dat u kunt presenteren aan de Gemeenteraad, die, zo hebben 
we begrepen, inmiddels vragen heeft gesteld over de stand van zaken van de toegankelijkheid van de 
openbare ruimte en de Inclusieagenda. 

Met vriendelijke groet, 
Namens het bestuur van het Platform Gehandicapten Leidschendam-Voorburg, 

Willem Bertels, 
Voorzitter. 

P.S. Een afschrift van deze brief is verzonden naar de Gemeenteraad en de Adviesraad Sociaal 
Domein. 


